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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

amely készült: Sződ Község Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében, 2014. június 12. napján 
18.00 órakor megtartott Sződ Község Képviselő-testületének üléséről. 

Jelen vannak: A jelenléti ív szerint 

Napirendi pontok: 

1. Csupafül Egységes Óvoda-Bölcsőde 2013/14 tanévre vonatkozó beszámolójának 
megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester, Puskás Szilveszterné óvodavezető 

2. Csupafül Közalapítvány beszámolójának megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester, Tomecskó Mihályné elnök 

3. Az Együtt a Gyermekekért Gyermekjóléti és Családsegítő Szolgálat 2013. évi 
működésével kapcsolatos beszámoló megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

4. Szent István út és bekötőútjainak aszfaltozásával kapcsolatos közbeszerzési eljárás 
eredményének megállapítására vonatkozó határozat meghozatala 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

5. A Kulturális és Oktatási Bizottság 2013. évi munkájára vonatkozó beszámoló 
megtárgyalása 

Előterjesztő: Hertel László polgármester, Erdélyi Balázs bizottsági elnök 

6. Neveleki utcák elnevezésével kapcsolatos határozat meghozatala 
Előterjesztő: Dr.Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

7. Az Észak-Kelet Pest és Nógrád Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási és 
Környezetvédelmi Önkormányzat Társulás Szervezeti és Működési Szabályzat 
módosításának megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

8. A Csörögi Reménység SE kérelmének megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester Juhász István Sportügyekért felelős tanácsnok 

9. A Falunapon átadandó kitüntetésben, elismerésben részesítettek meghatározása 
(díszpolgári cím, Sződ Községért végzett kiemelkedő munka) 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

10. Egyebek 
 

Hertel László polgármester üdvözli a képviselő-testület tagjait, a meghívott vendégeket, a 
jegyzőasszonyt, és a jegyzőkönyvvez etőt. Megállapítja, hogy a 7 fős képviselő-testületből  5 fő jelen 
van, a képviselő-testület határozatképes. Dávid Tamás jelezte, hogy később fog megérkezni az ülésre. 
Erdélyi Balázs nem jelezte, hogy nem tud részt venni az ülésen.  
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Ismerteti az ülés napirendi pontjait, valamint azokat az ügyeket, melyek az Egyebek napirendi ponton 
belül kerülnek megtárgyalása.  

 A 2014. évi költségvetéssel kapcsolatos határozatok meghozatala a nem tervezett 
kiadásokra vonatkozóan 

 Szente Vendel (2134 Sződ, Mártírok u. 26.) spediális bölcsődei elhelyezésének 
támogatására irányuló kérelem megtárgyalása 

 

(Erdélyi Balázs megérkezett az ülésre, a testület létszáma 6 főre módosul.) 

Erdélyi Balázs: Jelezni szeretném, hogy az Egyebek napirendi ponton belül szeretnék tájékoztatást 
adni a kopjafaállítással kapcsolatosan.  

A kiegészített napirendi pontokat a képviselők 6 igen szavazattal elfogadnak. 

A mai ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének – figyelembe véve a sorrendet – Volentics Gyula képviselőt 
javasolja.  A képviselő-testület 6 igen szavazattal Volentics Gyula képviselőt 
jegyzőkönyvhitelesítőnek elfogadja. 

1. Csupafül Egységes Óvoda-Bölcsőde 2013/14 tanévre vonatkozó beszámolójának 
megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester, Puskás Szilveszterné óvodavezető 

Hertel László: Tájékoztatom a képviselőket, hogy az intézményi beszámoló minden képviselő részére 
előzetesen megküldésre került. 

Kérem az intézmény vezetőjét, Puskás Szilveszternét, hogy amennyiben kívánja, szíveskedjen 
kiegészíteni a beszámolót. 

Puskás Szilveszterné: Köszönti a testület tagjait, valamint megköszöni a testület segítségét melyet az 
intézmény működtetéséhez nyújtott. Nem kívánom a beszámolót kiegészíteni. 

Hertel László: Kérem a képviselőket, hogy akinek a beszámolóval kapcsolatosan kérdése, észrevétele 
van, szíveskedjen jelezni.  

Amennyiben kérdés nincs, kérem, hogy szavazzunk a beszámoló elfogadására vonatkozóan. 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

44/2014.(VI.12.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete a Csupafül Egységes Óvoda-Bölcsőde 2013/14 tanévre 
vonatkozó beszámolóját a mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 

Határidő: azonnal                                                                                  Felelős: polgármester 
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2. Csupafül Közalapítvány beszámolójának megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester, Tomecskó Mihályné elnök 

Hertel László: Tájékoztatom a képviselőket, hogy az alapítványt az önkormányzat hozta létre, ezért 
tartottam szükségesnek, hogy a képviselő-testületnek beszámoló készüljön a működéséről. Én, addig 
amíg az iskolai közalapítvány ügyében el kellett járnom, addig nem volt tudomásom arról, hogy az 
önkormányzat az alapítója az intézmények  alapítványainak. Eddig még egyik intézmény részéről sem 
történt ilyen jellegű beszámoló. 

Puskás Szilveszterné. Ezeknek az alapítványoknak a tőkéjét biztosította az alapításkor az 
önkormányzat. Még az előző polgármester idejében került erre sor. 

Tomecskó Mihályné: Sajnos nem tudtam elkészíteni a beszámolót, az idő rövidsége miatt. Azonban 
minden évben megjelentettük az újságban az alapítvány pénzügyire vonatkozó beszámolót. 

Hertel László: Én javaslom, hogy a következő ülésre a képviselő-testület tagjai részére szíveskedjen 
az elnök egy részletes beszámolót készíteni, és ez  kerüljön megküldésre, és ezt követően  tárgyalja 
meg azt a testület.  

Tomecskó Mihályné: Természetesen el fogom készíteni a részletes beszámolót.  

A képviselők egyetértenek a polgármester javaslatával.  

Puskás Szilveszterné és Tomecskó Mihályné elhagyja a tanácskozótermet. 

Dávid Tamás képviselő megérkezett a testület létszáma 7 főre módosul. 

3. Az Együtt a Gyermekekért Gyermekjóléti és Családsegítő Szolgálat 2013. évi 
működésével kapcsolatos beszámoló megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: A Gyermekjóléti és Családsegítő Szolgálat 2013.évre vonatkozó beszámolóját 
előzetesen megküldtük a képviselők részére. Átadnám a szolgálat vezetőjének a szót. 

Batki Zoltánné: Köszöntöm a képviselő-testület tagjait. Tájékoztatom Önöket, hogy Batki Zoltán 
2014. áprilisáig látta el a gyermekjóléti és családsegítői feladatokat a községben. A továbbiakban ezt a 
feladatot S. Mária látja el, akit szeretnék most bemutatni a testület tagjainak. 

Pozsákné Sremek Mária: Két napot vagyok a községben, kedden és pénteken, de telefonon bármikor 
elérhető vagyok. Nagyon kedvesen fogadtak a községben. Fóton lakom, onnan járok ki Sződre. 

Batki Zoltánné: Szeretném megköszönni a testületnek, hogy bizalmat szavaztak nekünk az elmúlt 
évben, és azt, ahogyan Sződ Község az ügyünk mellé állt.  

A folyamatban lévő ügyeket zökkenőmentesen sikerült átvennie, illetve az intézményekkel a 
kapcsolatot felvette.  

Hertel László: Azt tudni kell, hogy a társulás megszűnésekor is elmondtam, hogy a Gyermekjóléti 
szolgálat munkájával minden társulási tag meg volt elégedve. Nem tartottam azoknak az 
önkormányzatoknak a hozzáállását etikusnak, akik a többiekkel nem egyeztettek, más társuláshoz 
kiléptek a társulásból, más társuláshoz csatlakoztak, nem volt türelmük kivárni, amíg a problémákra 
megoldást találtunk. A lényeg az, hogy mindenki számára szerencsésen megoldódott ez az ügy. 



4 

 

Kérem, hogy akinek kérdése, észrevétele van a beszámolóval, illetve az elhangzottakkal 
kapcsolatosan, szíveskedjen jelezni.  

Volentics Gyula: Azon önkormányzatok közül, akik kiléptek, azok közül vissza akart valaki 
csatlakozni? 

Hertel László: Nem, ők csak fél évig szerették volna igénybe venni a szolgáltatást, majd ezt követően 
más szolgáltatóval kötnek szerződést.  

Hertel László: Van-e további kérdés a képviselők részéről? Mivel nincs, kérem, hogy szavazzunk a 
beszámoló elfogadására vonatkozóan. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az 
alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

45/2014.(VI.12.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete az Együtt a Gyermekekért Gyermekjóléti és Családsegítő 
Szolgálat 2013. évre vonatkozó beszámolóját a mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 

Határidő: azonnal                                                                             Felelős: polgármester 

 
Tájékoztatom a képviselőket, hogy az Egyebek napirendi ponton belül Szente Vendel speciális 
bölcsődei elhyezésének ügyének megtárgyalása zárt ülés keretében történik.  

Kérem a Gyermekjóléti Szolgálat munkatársait, hogy Ők is maradjanak ennek a napirendi pontnak a 
megtárgyalásnál az ülésen, mert ők is érintettek az ügyben.  

 
4. Szent István út és bekötőútjainak aszfaltozásával kapcsolatos közbeszerzési eljárás 

eredményének megállapítására vonatkozó határozat meghozatala 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Tájékoztatom a képviselőket, hogy a meghívásos közbeszerzési eljárás ajánlatainak 
bontását követően a hiánypótlás is kiküldésre került. Sajnálatos módon a hiánypótlási felhívásnak az 
érintett pályázó nem teljes mértékben tett eleget, ezért most a testület nem tud dönteni. 

Az újabb hiánypótlást a holnapi nap folyamán küldjük ki az érintettek részére. A közbeszerző 
tájékoztatása alapján előreláthatólag a jővő héten tud majd a testület dönteni a közbeszerzési eljárás 
nyertese tekintetében.  

5. A Kulturális és Oktatási Bizottság 2013. évi munkájára vonatkozó beszámoló 
megtárgyalása 

Előterjesztő: Hertel László polgármester, Erdélyi Balázs bizottsági elnök 

Hertel László: Tájékoztatom a képviselőket, hogy az elmúlt két ülésen is napirendi pontként szerepelt 
a Kulturális és Oktatási Bizottság 2013. évi beszámolója, de az elnök távollétében nem tárgyalta a 
testület. Az anyagot már korábban megküldtük a képviselők részére. Kérem a bizottság elnökét, hogy 
ismertesse a beszámolót. 

Erdélyi Balázs: Nem kívánom a beszámolót kiegészíteni. 
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Hertel László: Megkérem a képviselőket, hogy akinek kérdése van a beszámolóval kapcsolatosan, 
szíveskedjék jelezni. Mivel kérdés nem merült fel, kérem, hogy szavazzunk a beszámoló elfogadására 
vonatkozóan. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

47/2014.(VI.12.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete a Kulturális és Oktatási Bizottság 2013. évre vonatkozó 
beszámolóját a mellékletben foglaltak szerint elfogadja.  

Határidő: azonnal                                                                                  Felelős: polgármester 

6. Neveleki utcák elnevezésével kapcsolatos határozat meghozatala 
Előterjesztő: Dr.Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

Hertel László: Ezt a napirendi pontot a jegyzőasszony terjeszti a testület elé. Át is adom neki a szót.  

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella:  Nevelek településrész 2014. évi Helyhatósági választások 
napjával Göd Városhoz csatlakozik, s a választáson a Neveleki lakosok már a gödi szavazókörökben 
szavaznak.  A szavazókörök kialakítására a választási rendszer most ad lehetőséget, s mivel még 
jelenleg a településrész Sződhöz tartozik, így ezt a feladatot a Sződi Helyi Választási Irodának kell 
elvégeznie, külön szavazókörök kialakításával. 

Göd Város Jegyzőjével egyeztetést folytattam, s megállapítottuk, hogy Göd Városban már vannak 
olyan utcanevek mely elnevezések Neveleken is találhatóak. Így szükséges az utcák átnevezése, mely 
döntést a Sződi Képviselő-testületnek kell meghoznia. 

Erre vonatkozóan Göd Város Képviselő-testülete a Neveleki lakossággal történt egyeztetést követően 
javaslattal élt a Sződi Képviselő-testület felé 

A testületi határozattal a Gödi és Sződi Helyi Választási Iroda a számítógépes rendszeren át tudja a 
változást vezettetni. 

A határozati javaslatban szerepelnek részletesen az átnevezendő utcák. 

Hertel László: Kérem, hogy akinek az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdése, észrevétele van, 
szíveskedjék jelezni. Mivel kérdés nincs, kérem, hogy szavazzunk. Megállapítom, hogy a képviselő-
testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

48/2014.(VI.12.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete Göd Város Önkormányzat Képviselő-testülete javaslata alapján 
úgy határoz, hogy a Gödhöz csatlakozó Sződ-Neveleki településrész utcáit az alábbiak szerint 
nevezi el: 

Tulipán utca (12001 hrsz) elnevezése  Fülemüle utcára. 

Rózsa utca    (12024 hrsz) elnevezése Vörösbegy utcára 

Jázmin utca  (12069 hrsz) elnevezése  Gyöngybagoly utcára 
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Tél utca (12070,12320, 3337/11 hrsz) elnevezése Jégmadár utcára 

Ősz utca (12128,12293,3340,3339/1,3339/2 hrsz) elnevezése Őszapó utcára 

Nyár utca (12182, 12263, 12366, 12433, 3394/1, 3395/1 hrsz) elnevezése Pacsirta útra  

Tavasz utca (3497 hrsz) elnevezése Füzike utcára 

Szegfű utca (12502,12231 hrsz) elnevezése Csíz utcára 

Orgona utca (12333 hrsz) elnevezése Vadgerle utcára 

Ibolya utca (12881-magán tulajdonú út, 12810/19, 3498 hrsz) elnevezése Nádirigó utcára 

Hóvirág utca (12406 hrsz) elnevezése Fenyősármány utcára. 

Határidő: azonnal                                                                                  Felelős: polgármester 

7. Az Észak-Kelet Pest és Nógrád Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási és 
Környezetvédelmi Önkormányzat Társulás Szervezeti és Működési Szabályzat 
módosításának megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Tájékoztatom a képviselőket, hogy az elmúlt ülésen fogadta el a testület az Észak-
Kelet Pest és Nógrád Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Önkormányzat 
Társulás társulási megállapodásának módosítását.  

Ezt követően kérte a társulás elnöksége, hogy a tagönkormányzatok testületi a társulás Szervezeti és 
Működési Szabályzatának módosítását is határozattal fogadják el. Kérem a képviselőket, hogy akinek 
ezzel kapcsolatosan kérdése van, szíveskedjen jelezni.  

Volentics Gyula: Én megnéztem az SZMSZ-t és ez két éve került módosításra. Miért most kell erről 
döntenünk?  

Hertel László: Mert a mellékletek módosultak. A tagönkormányzatok a tulajdonosai ennek a 
társulásnak. Az is sokáig kérdés volt, hogy valójában hány önkormányzat tagja ennek a társulásnak.  

Puskás Szilveszter. Én azt kérem, hogy  a  módosításokat pontosan szíveskedjenek feltüntetni az 
SZMSZ-ben, illetve a mellékletekben, és csak akkor tudunk az ügyben dönteni.  

A képviselők a javaslatot elfogadják.  

Hertel László: Ezt jelezzük a társulás felé. 

8. A Csörögi Reménység SE kérelmének megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Tájékoztatom a képviselőket, hogy megkeresés érkezett az önkormányzathoz a 
Csörögi Reménység SE részéről. Ezt a megkeresést elküldtük a képviselők részére. Kérem, Juházs 
István a sport ügyekért felelős tanácsnokot, hogy mondja el ezzel kapcsolatosan véleményét, és 
javaslatát.  
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Juhász István:  A községünknek egy sportegyesülete, amelynek tagjai a Faluházban lévő öltözőt 
használják. A sportpályát nem tudjuk elzárni. A csörögi egyesületnek az a kérése, hogy a sződi pályát 
és öltözőt használhassák a mérkőzések során. Én nem tudom elképzelni, hogy az öltözőt oda tudnánk 
adni esetleg egy másik csapatnak. Amennyiben viszont a pályát odaadnánk, akkor az öltözőt is 
biztosítani kellene. A sződi csapatnak nincs gondnoka, ez problémát jelent.    A csörögi csapat anyagi 
ellenszolgáltatás fejében kérné ezt a szolgáltatást. Én nem látok esélyt arra, hogy Csörögben rövid 
időn belül sportpálya kerüljön kiépítésre. Tehát hosszú távú dologról lenne szó.  

Én úgy gondolom, hogy amennyiben nincs olyan személy, aki felel az öltözőkért, akkor érdemes-e 
egyáltalán kiadni idegeneknek a létesítményt? Nem javaslom, hogy a csörögi csapat kérelmének helyt 
adjunk. 

Hertel László: Én úgy gondolom, hogy a csörögi önkormányzat feladata ezt a kérdést megoldani. 
Csörög önkormányzata nem tanúsított az elmúlt időszakban nagymértékű együttműködési szándékot 
Sződdel kapcsolatban.  Az iskolát a különválás óta a két önkormányzat arányos megosztásban, 
közösen üzemeltette. Akkor, amikor a KLIK átvette az oktatási feladatokat, és az önkormányzatnál 
maradt az iskola üzemeltetése, Csörög Önkormányzata – mivel számára a rendelet kötelezően nem írta 
elő- az iskola további üzemeltetéséhez nem volt hajlandó hozzájárulni. Ugyanúgy, mint a temető 
üzemeltetéséhez sem.  

Szerintem sem tud a csörögi önkormányzat belátható időn belül labdarúgópálya kialakítására helyet 
biztosítani, mivel az önkormányzat tulajdonában lévő területre- amely alkalmas lenne erre a célra- 
iskolát szeretnének építeni.  

Én nem ígértem semmit az egyesület vezetőjének, amikor a kérelmet nekem átadta. Az önkormányzat 
tulajdona a sportpálya. A pályáért a falugazda felel. Ez a sportpálya a sződi lakosoké. A falu lakossága 
használja ezt a sportpályát. A különböző rendezvények is számtalan esetben a sportpályán kerülnek 
megrendezésre. A pálya karbantartását, üzemeltetését és ennek költségeit szintén önkormányzatunk 
biztosítja. Csörög Önkormányzata nem keresett meg ezzel az üggyel kapcsolatban. Az egyesület 
kérelmét átadtam Juhász István sport ügyekért felelős tanácsnoknak, hogy vizsgálja meg azt, tegyen 
javaslatot, és a képviselő-testület részére is megküldtem. Juhász István javaslatának 
figyelembevételével nem javaslom én sem, hogy kiadjuk a sportpályát.  

Ennek a problémának a megoldása a Csörögi Önkormányzat feladata, mivel nem egy-két hónapról van 
szó.  

Papp István: Én megkérdeztem a sződi sportegyesület elnökét, aki szintén nem támogatja a kérelmet. 

Volentics Gyula: Én kérem, hogy szavazzunk az ügyben. Én megnéztem, de jelenleg ez a csörögi 
egyesület nem szerepel a bejegyzett egyesületek között.  Én azt szeretném megkérdezni, hogy 
mennyibe kerül most egy sportpálya kialakítása? 

Juhász István: kb. 1 millió forintra tehető ez az összeg.  

Hertel László: Van-e további kérdés,  javaslat? Amennyiben nincs, akkor kérem, hogy szavazzunk az 
elhangzott javaslatra vonatkozóan. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az 
alábbi határozatot hozta:  
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SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

49/2014.(VI.12.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete a Csörögi Reménység S.E. kérelmét, - amely  a  Sződ Község 
Önkormányzat tulajdonában lévő Sportpálya használatára vonatkozik- a sportpálya 
túlterheltsége miatt nem támogatja. 

Határidő: azonnal                                                                                  Felelős: polgármester 

 

9. A Falunapon átadandó kitüntetésben, elismerésben részesítettek meghatározása 
(díszpolgári cím, Sződ Községért végzett kiemelkedő munka) 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: A Falunapon átadandó elismerések, kitüntetések vonatkozásában az előterjesztést 
kiküldtük a képviselők részére. A díszpolgári cím adományozására vonatkozóan három személy neve 
került szóba, míg a Sződ Községért végzett kiemelkedő munkáért járó elismerés tekintetében egy 
személyre érkezett javaslat.  

Én azt javasolnám, hogy két díszpolgári címet adjunk ebben az évben. Az egyiket az alpolgármester úr 
által javasolt személy Harrach Péter országgyűlési képviselőnk részére, továbbá akit én javasoltam, 
Sánta Sándorné részére.  

Sánta Sándorné Karitasz Egyesület vezetője, hosszú évek óta aktívan részt vesz a község kulturális 
életében. Én úgy gondolom, hogy méltó erre az elismerésre. 

Puskás Szilveszter: Én két személyt javasoltam, mégpedig Gedeon József volt sződi plébánost, és 
Harrach Péter országgyűlési képviselőt.  

Gedeon József  21 évig volt plébános Sződön. Nagy nevű, sok gyermekes családból származik, 
édesapjáról utcát neveztek el Hatvanban.  Tevékenysége során kiemelten kezelte az ifjúság közösségbe 
történő bevonását. Olyan időszakban, volt Sződ plébánosa, és olyan környezetben, amikor a 
keresztény értékeket nehéz volt transzparenssé tenni.  Plébánosi működése során épült fel az akkor 
még Sződ önkormányzatához tartozó Csörög temploma. Tevékenysége idején került elő és szépült 
meg sok megkopott, vagy elveszettnek hitt sződi műkincs.  

A másik személy Harrach Péter, azaz országgyűlési képviselő, aki az elmúlt majd húsz év során 
sokszor részt vett a községi rendezvényeken és több területen is segítette községünket. Én úgy 
gondolom, ha egy ilyen elöljáró megjelenik a faluban és részt vesz a közös ünnepeinken, akkor az 
adott falunak csak előnyére válhat. Harrach Péter más, idegen fórumokon, valamint saját híradásaiban 
is a jó hírét kelti községünknek. Ez nem csak elvi kérdés, hanem gazdasági és népességi kérdés is, 
mert akik hosszú időre meg akarják alapozni jövőjüket, azok egy jó hírű faluban szívesebben  
telepednek le. 

Hertel László: Kérem a képviselőket, hogy mondják el véleményüket az előterjesztéssel 
kapcsolatosan. 

Volentics Gyula: Mind a három javaslatot tudom támogatni. Az lenne a javaslatom, hogy 
ciklusonként egy diszpolgári címet adjon a testület, mégpedig a ciklus végén. Ezáltal felértékelődik ez 
az elismerés.  
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Utánanéztem, Harrach Péter Szokolyán már kapott díszpolgári címet.  

2009-ben hoztuk meg a díszpolgári cím adományozására vonatkozó rendeletet. Most vagy módosítjuk 
a rendeletet, vagy pedig megszegjük azt, ha egynél több díszpolgári címet adományoz a testület. De 
ebben az esetben törgvényességi kifogás élhet a felettes szerv.  

Az Ad hoc bizottság nem ült össze, hogy javaslatot tegyen a testület felé. Véleményemszerint az 
előterjesztések nem tartalmazzák a rendeletben foglalt kritériumokat. 

Puskás Szilveszter: A szabályozásunk szerint, most nem a díszpolgárokról kell dönteni, csak a 
javasolt személyekről. 

Hertel László: Olyan szabályokat kell hoznunk, amelyeket be is tudunk tartani. Véleményem szerint 
túl van szabályozva ez a rendelet.  

Én megfontolnám Volentics Gyula javaslatát, hogy egy ciklusban csak egy díszpolgári cím kerüljön 
kiadásra.  

Továbbá javasolnám, hogy az elhunyt díszpolgár síremlékére helyezzünk el egy a község címérével, 
felirattal és névvel ellátott táblát.  

Puskás Szilveszter: Ezt a dolgot túlságosan leszabályozni csak az adminisztráció miatt szükséges. Ez 
egy szubjektív díj, nincs egy mérce, hogy mi az a szint, amely fölött adnánk ezt az elismerést. Azt 
javaslom, hogy az Ad-Hoc bizottságba hívjunk meg külső tagokat is, azért, hogy értékeljék a 
javaslatokat.  
A sződ községért végzett munka elismerés odaítélése továbbra is csak a testület hatásköre maradjon.  

A díszpolgári cím kiadásánál meg kellene tudni a falu közösségének is a véleményét. 

Erdélyi Balázs: Évek óta az a tapasztalat, hogy a lakosság köréből senki nem javasolt díszpolgári 
címre senkit. 

Puskás Szilveszter: Én a lakosság bevonását nem a javaslatnál, hanem a javaslatok elbírásánál 
gondoltam.  

Erdélyi Balázs: Objektívvá válhat a kiválasztás, ha megvannak azok a kulturális és szociális értékek, 
amelyek alapján el lehetne dönteni, hogy ki méltó a díszpolgári címre.  

Hertel László: Én úgy látom, hogy a lakosság nagyon nehezen vonható be a közösségi életbe. 

Volentics Gyula. Fel lesz adva a lecke, hogy a helyben élő és lakó díszpolgárt hogyan fogjuk a 
jövőben kezelni.  

Erdélyi Balázs: Én javaslom, hogy a Kulturális és Oktatási Bizottság dolgozza át ezt a rendeletet.  

Hertel László: A rendelet alapján egy díszpolgárt lehetne választani, de most három javaslat érkezett.  

Dr.Bojtayné Benedek Gabriella: Akkor a rendeletet kell először módosítani, majd azt követően lehet 
dönteni.  

Hertel László: Én két személyt javasolnék. Harrach Pétert, és Sánta Sándornét. 
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Gedeon József személyével kapcsolatban annyit tudnék elmondani, hogy személy szerint vele én 
elfogult vagyon, mert én nagyon jó kapcsolatot ápoltam vele. Viszont azt tudom, hogy azért kellett 
megválnia a sződi plébánosi helytől, mert a püspökségen többen panasszal éltek vele kapcsolatban.   

Dávid Tamás: Én Sánta Sándornét nagyon jól ismerem. A Szociális Bizottság elnökeként nagyon 
sokat dolgozom vele együtt.  

Én azt javaslom, hogy módosítsuk a rendeletet, és mindhárom előterjesztett személyt részesítsük 
díszpolgári kitüntetésben. Elismerem mind Harrach Péter mind pedig Gedeon József érdemeit. 

Juhász István: Ebben az évben olyan díszpolgárt, vagy díszpolgárokat választunk, aki még élnek, ez 
jó dolog. Én Gedeon József részére nem javaslom a díszpolgári címet. Ezt személyes tapasztalatból 
mondom, mivel az unokámat nem volt hajlandó megkeresztelni, és több lakosnak is volt ezzel 
kapcsolatban, és más ügyekkel kapcsolatban is problémája.  A másik két javasolt személy elismerését 
viszont támogatom.  

Puskás Szilveszter: Én javasoltam Gedeon Józsefet, ezért szeretnék reagálni. Az említett ügyekben az 
akkor még 14 fő egyházi képviselő-testület hozott határozatot és Gedeon atya csak ezt tartotta be.  

 Juhász István: Én megfizettem az egyházi adót, mégsem kaptam szolgáltatást.  

Erdélyi Balázs: Én Gedeon atya szárnyai alatt nőttem fel, napi szinten kapcsolatban voltam vele. 
Amikor ő elkerült innen szűnt meg a faluban, a helyben lakó plébános, aki a faluban élve végezte a  
gyermekpasztorációt.  Az atyánál jobb, lelkiismeretesebb, nyitottabb plébános nem volt itt a faluban.  

Hertel László: Én egyetértek azzal, hogy aki nem tesz a közösbe, az ne is követelőzzön. 

Puskás Szilveszter: Eddig a díszpolgári cím adományozása azt sugallta, hogy akkor ismertük el az 
illető munkáját, amikor meghalt.  Most élő személyekről döntünk, ami a testütettől bátor tett lehet.  

Örülök, hogy a díszpolgári cím adományozásánál most eljutott a testület oda, hogy ne post umus 
díjakat adjon.  

A közösségért végzett tevékenységet a testületünknek el kell ismernie. Sánta Sándorné, Rózsika 
vezéregyéniség, aki olyan társaság élén van, amely a közösség javára bármikor mozgósítható. 

Erdélyi Balázs: Nemcsak mozgósítható, hanem kezdeményező is. Én azt javaslom, hogy továbbra is 
csak egy díszpolgári címet adjunk egyszerre. 

Puskás Szilveszter: Ennek a díjnak az értékét nem a darabszám adja, vagy veszi el, hanem hogy kik 
kapják. A szám miatt nem devalválódik a cím, ha arra érdemes személy kapja. Amennyiben Gyula 
javaslatára egy ciklusban csak egy díszpolgári címet adnánk, akkor azt tudni kell, az elkövetkező öt 
éve alatt csak egy díszpolgári cím odaítélésére lesz lehetőség. 

 Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Kérem, hogy térjünk vissza a rendeletmódosításra. 

Hertel László: Akkor kérem, hogy tekintsük át a rendelet módosítandó részeit ( a képviselő-testület 
részletesen megtárgyalja a módosításra kerüló pontokat.) 

Most kérem, hogy szavazzunk a rendeltmódosításra vonatkozóan. Megállapítom, hogy a képviselő-
testület 7 igen szavazattal a„Sződ Község díszpolgára” cím alapításáról és egyéb önkormányzati 
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címek adományozásáról szóló, 7/2009.(VIII. 27.) számú rendeletét a mellékletben foglaltak szerint 
módosítja: 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK   

7/2014.(VI.12.) SZÁMÚ, A „SZŐD KÖZSÉG DÍSZPOLGÁRA” CÍM 
ALAPÍTÁSÁRÓL ÉS EGYÉB ÖNKORMÁNYZATI CÍMEK ADOMÁNYOZÁSÁNAK 

RENDJÉRŐL SZÓLÓ, 7/2009.(VIII.27.) SZÁMÚ RENDELET MÓDOSÍTÁSA 

Sződ Község Képviselő-testülete a „Sződ Község díszpolgára” cím alapításáról és egyéb 
önkormányzati címek adományozásáról szóló, 7/2009.(VIII. 27.) számú rendeletét a mellékletben 
foglaltak szerint módosítja.  

Határidő: azonnal                                                                                  Felelős: polgármester 

Hertel László: Most az a kérdés merült fel, hogy létre hoz-e a testület ad hoc bizottságot? 

A képviselők jelezték, hogy a testület nem kíván ad-hoc bizottságot létrehozni.  

Hertel László: Akkor kérem, hogy szavazzunk arra, hogy hány személy kapjon díszpolgári kitüntetést 
ebben az évben. A Képviselő-testület négy igen, és három nem szavazat alapján az alábbi határozatot 
hozta:   

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

50/2014.(VI.12.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 2014. szeptember 6. napján megrendezésre 
kerülő Falunapon 3 személyt részesít díszpolgári kitüntetésben. 

Határidő: azonnal                                                                                  Felelős: polgármester 

Hertel László: Akkor a határozat alapján mindhárom díszpolgári címre javasolt személyt részére 
megszavazta a díszpolgári kitüntetést.  

Most térjünk rá a sződ községért végzett kiemelkedő munkáért járó javaslatra. Én Rusznyák Ferencnét 
javasoltam.  

Volentics Gyula: Én utánanéztem, és Rusznyák Ferencné már kapott ilyen kitüntetést 2005-ben.  

A hagyományőrző munkájáért javasoltam volna díszpolgári címre. 

Hertel László: Azt hittem, hogy Rusznyák Ferencné, mint egyesületi tag kapta meg ezt a kitüntetést 
Amennyiben már kapott már ilyen elismerést, abban az esetben a javaslatomat visszavonom 

Kíván-e még a képviselők közül hozzászólni még a napirendi ponthoz? Mivel a képviselők ezt nem 
jelezték kérem, hogy szavazzunk az elhangzott javaslatokra vonatkozóan. Megállapítom, hogy a 
képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
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SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

51/2014.(VI.12.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 2014. szeptember 6. napján megrendezésre 
kerülő Falunapon díszpolgári címet Sánta Sándorné, Harrach Péter és Gedeon József részére 
adományoz. 

Határidő: azonnal                                                                                    Felelős: polgármester 

10. Egyebek 
 

 A 2014. évi költségvetéssel kapcsolatos határozatok meghozatala a nem tervezett 
kiadásokra vonatkozóan 

 
Hertel László: Tájékoztatom a képviselőket, hogy az önkormányzatnál felmerültek olyan 
költségvetési kiadások, melyek az elfogadott éves költségvetés nem tartalmaz. A pénzügyi vezető csak 
abban az esetben tudja ezeket a kiadásokat rögzíteni a számviteli rendszerben, ha az adott kiadás 
teljesítését képviselő-testület határozattal jóváhagyja. Az elmúlt ülés óta három ilyen jellegű kiadás 
merült fel. Kérem a képviselőket, hogy erre vonatkozóan hozzuk meg a határozatokat.  

Az első határozat a közmunkások foglalkoztatására vonatkozik. A kiadás bérjellegű kiadásokból és 
eszközbeszerzésből tevődik össze. A tétel összege: 966.728.- forint. Ezek a közmunkások a 
foglalkoztatótól munkaeszközöket is kapnak. 

Van-e kérdés ezzel kapcsolatosan? Amennyiben nincs, kérem, hogy szavazzunk. Megállapítom, hogy 
a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

52/2014.(VI.12.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete Sződ Község Önkormányzatának a 2014. évi költségvetése 
terhére 13 fő közmunkás foglalkoztatására 966.728.- forintot, a közmunkára vonatkozó 
eszközbeszerzésre 68.690.- forintot biztosít.  

Határidő: azonnal                                                                                     Felelős: polgármester 

Hertel László:  A második határozat az önkormányzati traktorral kapcsolatosan kell meghoznunk. 
Műszaki vizsgáztatás, valamint a javítás teszi ki a 546.000.- forint kiadást. Mind a négy gumit ki 
kellett cserélni, le kellett vizsgáztatni, és komoly javítást kellett rajta végezni. Van-e kérdés ezzel 
kapcsolatosan? Amennyiben nincs, kérem, hogy szavazzunk. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 
7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

53/2014.(VI.12.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete Sződ Község Önkormányzatának a 2014. évi költségvetése 
terhére az önkormányzat tulajdonát képező traktor+pótkocsi műszaki vizsgáztatásával 
kapcsolatos hatósági díjakra 46.000.- forintot, a traktor javítási költségeire 500.000.- forintot 
biztosít.  

Határidő: azonnal                                                                                     Felelős: polgármester 
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Hertel László: A harmadik határozat az önkormányzati intézmények gázkészülékeinek 
karbantartására vonatkozik. Ezt a kiadást azért nem került tervezésre a költségvetésbe, mert az elmúlt 
évben nem számlázott felénk a karbantartó. Új szolgáltatói szerződést kellett kötnünk, melyben a 
karbantartási éves költség 396.240.- forint. Van-e kérdés ezzel kapcsolatosan? Mivel nincs, kérem, 
hogy szavazzunk. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

54/2014.(VI.12.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete Sződ Község Önkormányzatának a 2014. évi költségvetése 
terhére az önkormányzati intézményekben lévő gázkészülékek karbantartására 396.240.- 
forintot biztosít.  

Határidő: azonnal                                                                                  Felelős:polgármester 

Hertel László: Ezek a kiadások az önkormányzat tartalékaiból kerülnek kifizetésre. Jelenleg az 
óvodabővítés befejezésével kapcsolatosan is felmerültek váratlan kiadások. Nem szerepelt a 
pályázatban a konyhai ablakcsere, amely miatt a konyha szellőzése nem biztosított. Ennek megoldása 
1.5000.000.- forintba kerülne. Ezt az összeget nem vagyunk hajlandóak kifizetni, de az biztos, hogy 
valamekkora összeget erre majd biztosítanunk kell.  

Az önkormányzat informatikai rendszere is korszerűtlen, fel kell újítanunk. Az elektronikikus 
adatvédelemmel kapcsolatosan meg kell felelni az előírásoknak. 

Volentics Gyula: Én javasoltam, hogy legyen adatvédelmi szabályzata a hivatalban. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Adatvédelmi szabályzata van a hivatalnak, de a számítógépes 
rendszerre vonatkozóan is el kell készíteni. 

 kopjafa állítással kapcsolatos egyeztetés 

Hertel László: Erdélyi Balázs jelezte, hogy szót kér az Egyebek napirendi pontban. Át is adnám neki 
a szót.  

Erdélyi Balázs: A képviselők részére megküldtem a kopjafaállítással kapcsolatos előterjesztést. Át 
küldtem a fotókat is. Én a 25.000.- forintos kopjafát kicsinek találom. Megkérdezem, hogy a nagyobb 
méretű kopjafa elkészítésének mekkora a költsége. 

Arra kérem a képviselőket, hogy nézzék meg a képeket, és tegyenek majd javaslatot a kopjafára 
vonatkozóan.  

Puskás Szilveszter. Telefonon megérdeklődtem, hogy a csikkozmási önkormányzattól kell engedélyt 
kérni, a kopjafa elhelyezéséhez, egy e-mail formájában. 

A Hősök Napján kértem a képviselőktől, hogy a mai ülésen közöljék azt az időpontot, hogy mikor 
alkalmas nekik a kiutazás a kopjafaállításra. Megfontolásra javaslom, az augusztus 1-2-3 időpontot, 
mert a Nyerges-tetőn augusztus elsején ünneplik az 1848-49 szabadságharc idején itt történt hősies 
eseményeket.   
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A képviselők ezt az időpontot elfogadják. Az utazás további részletei a későbbiekben kerülnek 
egyeztetésre.  

Erdélyi Balázs vállalja, hogy a Csíkkozmási önkormányzat részére megírja az engedély kérő levelet, 
melyet a sződi önkormányzat továbbít az illetékes külföldi hatóságnak.  

Erdélyi Balázs: Természetesen megírom a levelet.  

Puskás Szilveszter: Szárazbetont kell magunkkal vinni, hogy fel tudjuk állítani a kopjafát.  

Mit vállal az önkormányzat? Gondolok arra, hogy például a kapcsolatteremtés miatt Sződi ajándékokat 
kellene magunkkal vinni.  

Hertel László: Az önkormányzat az ajándékok beszerzését, és a kopjafa költségét be tudja vállalni az 
önkormányzat. 

A mai ülésen további megtárgyalandó napirendi pont nincs, amennyiben a képviselők részéről további 
felszólalás nem érkezett, az ülést 21.45  órakor bezárom. 

Kmft. . 

……………………………………                               ……………………………………… 
Hertel László polgármester                                            dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 
 
 
  ……………………………… 
Volentics Gyula jegyzőkönyvhitelesítő 
 

 


